



Website: [www.shanhumanrights.org](http://www.shanhumanrights.org)

Email: [shanhumanrights@gmail.com](mailto:shanhumanrights@gmail.com)

Phone: + 66 (0) 93-297-7754

**ဖိုဒ်တမ်းငဝ်းလံး ဂဝ်.ငဝ်းသုခ်,လံးဂုဏ်းလိင်းတံး**

**ဝခံးထီ 03/11/2015**

**သိုဝ်းမာခံးအေ,ပျီ,တေ,ခွာဂ်းအးသိုဝ်းခွဲးလိင်းတံးပွတ်းဂါင်၊ ဂုဏ်းမိုင်း 6,000 ပံာ်ဂုမ်းဂိုဏ်းယေးတီးယူ၊ ဂုဏ်းမိုင်းသီ, ဂေ.မာတ်,လိပ်းယွခ်.သိုဝ်းမာခံးယိုဝ်းဂးပိခ်**

ဂဝ်.ငဝ်းသုခ်,လံးဂုဏ်းလိင်းတံးဂဝ်းခးဒသ.သွမ်း လွင်းသိုဝ်းမာခံးခွာဂ်းအးသိုဝ်း ဂိုတ်းဂွဲး ပာင်တိုဂ်းကခ် လေ၊ တိုဂ်း ပု,တီ,မ့,သုင်လိင်းတံး/တပ်.သိုဝ်းလိင်းတံးခွာဂ်းယို, ခွဲးခါဝ်းတါင်းပုခ်.မးလံာ်ဝခံး ခွဲးလိင်းတံးပွတ်းဂါင်၊ ပာင်တိုဂ်းခိ.သိုဝ်းမာခံးယိုဝ်းဂွင်းယိုဝ်းမာဂ်,လုင်ဂးပိခ်သေ ဂုဏ်းမိုင်းလံးဂုပ်.မာတ်,လိပ်းလွမ်း။ ပာင်တိုဂ်းခိ. ဂိုတ်းဂွဲး ဂုဏ်းမိုင်း 6,000 ပံာ် ခွဲး 22 ဝါခံး ခွဲးသါမ်ဒလးဝိုင်းတင်းဒတ,လဝ်.လူခ်ကွတ်းထူဝ်းပိုဝ်းမး။

သိုဝ်းလုင်ပွင်လိင်းမာခံးအေ,ပျီ,တေ,ခွာဂ်းခိမ်.ဂိုင်သိုဝ်း 14 တပ်.ဂွင်ခပ်းလူးဒလးဝိုင်း မိုင်းသုး၊ မိုင်းခွင် ဒလး ဒဂ,သီ, (ဂေးသီး) သေပိုတ်,ခေးသိုဝ်းဂွာင်ခွာင်တေ,ပု,တီ,မ့,သုင်လိင်းတံး/တပ်.သိုဝ်းလိင်းတံး SSPP/SSA တင်း ဒတ, ဝခံးထီ 06/10/2015 သေ ဂို.ဒခေး ဒခေးတိုဝ်းဝး ပိုဝ်းတေ, တိုဂ်းမိပ်,ဂီး ပု,တီ,မ့,သုင်လိင်းတံး/ တပ်. သိုဝ်းလိင်းတံး SSPP/SSA ကွတ်,ခွဲးပိုခ်.တီးကခ်ကမ်,လံးပခ်ခွာင်.တူင်.ခိုင်ယူ,သဝ်းခခ်.ခိ။ တီးဒတ. မခံး ပု,တီ,မ့,သုင်လိင်းတံး/ တပ်.သိုဝ်းလိင်းတံး ဂုလုးလံးပိခ်ခေ,ဂိုတ်,ဒခတူဝ်ဂဝ်,ဒလး ပိုခ်.တီးလိင်းခိ.ဂေး တိုခ်းပိခ်ခေးတီးအေးလိခ် SSPP/SSA မးလိမ်လု၊ လွင်းခိ.ဂေးပးခွဲးခေးတူဂ်းလူင်း တါမ်ခင်,ပု,တီ, မ့,သုင်လိင်းတံး/ တပ်.သိုဝ်းလိင်းတံး လံးဂုဏ်းမံာ်ဝ. ခွဲးဂါခ်ဂိုတ်းယိုဝ်း ဒဂ,ဂါင်သွင်ခေ, (ပု,တီ,မ့,သုင် လိင်း တံး ဒလး လုင်ပွင်လိင်းမာခံး) မိုဝ်းလိခ်ဂျခ်းခေးဝးခိ 2012 (ကခ်ဝးတူင်.ခိုင်ဂျ,မး ခွဲးပိုခ်.တီး ခေးလိခ် တူဝ်ဂဝ်,ဂုမ်းဂမ်မိုခ်ပဂ်,ပိုင်ဂဝ်,လံး) ခခ်.ယဝ်.။ ဝွပ်းခခ် ဒေ,ပျီ,တေ, ပိခ်ခေ,ပုခ်.ပိခ်ခေး တူဂ်းလူင်း ဂိုတ်းယိုဝ်း ကခ်သွင်ခေ, ဂုဏ်းဂခ်လူင်းလံးမိုဝ်းမးခခ်.ယဝ်.။

ပာင်တိုက်မို့ပိုင်းတၢ၊ဂျပ်းယိုတ်းတၢးသၢမ်ပူး ကွင်းတီးခိုက်.တွမ်း တၢးခမ်းမးဆမ်.ပာင်ခင်းမိုင်းသူးဆံ. ဂိုတ်းဂုံး  
 ဂူမ်းဝါခင်း 3,600 ပာ်လီးပွဲ,ပိတ်းဂိုုခင်းယေးဂိုးဆး မာ်,ခပ်းတပ်းဆမ်.ခပ်သေပာ်ဂျတ်း သေၢ.ဂျပ်း လွတ်းပေး  
 ဆမ်.ယပ်.။ ပိတ်.သမ်.ပၢ,တီ,မ့်,သုင်လိုင်းတီး/တပ်.သိုက်းလိုင်းတီး လီးထွံပခမ်တၢးသၢမ်ပူးမိုင်း ဝမ်းထိ  
 15/10/2015 ဆမ်.ယပ်.သေတၢ. သိုက်းမာ်ခင်းသိုပ်,ကပ်ဂိုင်းသိုက်းခပ်းခိုတ်.ခပ်းလူးငပ်းငုမ်းပၢ,တီ,မ့်,သုင်  
 လိုင်းတီး/ တပ်.သိုက်းလိုင်းတီးဝါခင်းဂိုး ခင်းငလးဝိုင်းငဂ,သီ,(ဂေးသီး)ယူ,။ မိုင်းဝမ်းထိ 25/10/2015 ဆမ်.ဂေး  
 သိုက်းမာ်ခင်းကပ်ဂိုုင်းမိခမ်ဂိုုင်း မိခမ်ဘတ်းဆိုင်ငပ်းငုမ်းဝါခင်းဂိုးသေ ဂိုတ်းဂုံးဂူမ်းမိုင်းလိုင်း ယူ,ခင်းဝါခင်းဂိုး  
 တူက်းလုံ ဂူပ်ငဂ လွမ်ဂူပ်လွင်းသိုက်းမာ်ခင်းတေကပ်မာ်,ပွဲ,လူင်းသို့,ခပ်ဆမ်.ယပ်.။

ဝမ်းထိ 26/10/2015 သိုက်းမာ်ခင်းကပ်ဂွင်းလူင်ယိုပ်းသို့,ဝါခင်းမူလုံတေၢ, ကမ်ယူ,တၢင်းလၢခင်းငပ်းငုမ်းဝါခင်းဂိုး  
 ဆမ်.သေ တိုပ်.လျးဂိုုခင်းဂူမ်းဝါခင်းငလး ဂူမ်းဝါခင်းလီးကၢယု 25 ဂေၢ.ဆိုင်လီးဂုပ်.မာတ်,လိပ်းဂျပ်.ဂိုင်း  
 ဖွင်း မခင်းလီးလိခင်းဂျပ်တၢင်းပာ်မာ်,ဆမ်.ယူ,။ ဆိုင်းဝမ်းဆမ်.ဆင်,ဂပ်, သိုက်းမာ်ခင်းယိုပ်းဂူမ်းဝါခင်း လၢင်း  
 ဂိုးသူခမ် ဝါခင်းဂုင်းခမ် ကမ်ယူ,တၢင်းလိင်,လၢခင်းဝမ်းကွက်, ငပ်းငုမ်းဝါခင်းဂိုး လိုပ်းလင်းပွဲ ကၢယု 53 လီး  
 ဂုပ်.မာတ်,လိပ်းဂိုင်း။ လင်းပွဲပီခမ်ဂူမ်းပာ်းပေးသိုက်းခင်းလပ်.လှိုခမ်ကွက်းထုပ်းပိုပ်းဂေၢ.ဆိုင်,၊ ဂူလ်းဂၢးမခင်းလုက်.  
 တီး ပာင်သပ်းဂူမ်းပာ်းပေး သေကၢင်းပွက်းမိုင်းလုံးဂိုးသူခမ်မခင်း။



လင်းပွဲ ဂေၢ.လီးထုတ်,သိုက်းမာ်ခင်းယိုပ်း



**ဂေၢ.ထုတ်,လျးမာ်,လိပ်း,လိပ်းဂိုင်း**

ဆိုင်း = လီးကုင်း  
 ကဆာ် = 25 ပီ  
 တီးယူ = ဝါခင်းမူလုံ,တေၢ, ကိုင်း,ဝိုင်းဂပ်, ငေးဝိုင်းမိုင်းဆွင်

လီးကုင်း ဂေၢ.လျးလၢခ်,မာ်,လိပ်းဂိုင်း

မိုက်ဘွင်းတိုင်းခိုခင်းလိက်ယီဆ် ဝမ်းထိ 28/10/2015 ဆဆ်။ သိုက်မာဆ်းကပ်မာဂ်,လူင် 120mm ယိုင်းသို, ဝါဆ်းဂိုး၊ ဖွင်းဆဆ်.ပိဆ်ခိုခင်းပိုးကွဂ်,ဝါ, မိဆ်းဖွင်းဂူဆ်းဝါဆ်းဂူဆ်းမိုင်းဂျူပာဂ်, ဂျါ,ခွဆ်းတုမ်ဂဆ်တီး ဝတ်. ဝါဆ်းဂိုးပိုဝ်းတါ,သူင်သိုဝ်းထွမ်းတါင်းလူ,ဆ်းခမ်းခိုခင်းဝမ်းကွဂ်,ဝါ,ဆဆ်.ယပ်။ မာဂ်,လူင် 8 လုဂ်းတုဂ်းဆ်း ဝါဆ်းဂိုးလုဂ်းဂိုမ်းဂွမ်းသေ တုဂ်းသို,ဂျါဆ်းဂူဆ်းဝါဆ်းဆ်းဝါဆ်းဂိုးသွင်လင်လုဂ်းလုဂ်းဂူဆ်းဝါဆ်းသွင်ဂေ။ ယိုင်း ကာယု 40 တင်းလုဂ်းယိုင်းကွဆ်,မဆ်းဆါင်းကာယု 5 ခုပ်,လိဂုပ်.မာတ်,လိပ်းယွဆ်.လါဂ်,မာဂ်, ဖွင်းသွင်ခါ ငမးလုဂ်း တိုဂ်.လပ်းဆွဆ်းတီးဂျါဆ်း။



လါဂ်,မာဂ်,တိုဝ်.လုဂ်းဂျါဆ်းဆါင်းဂိုင်



ရူတ်./ဂါးကဆ်လုဂ်းလါဂ်,မာဂ်,သေလုဂ်း

လွင်းသိုက်မာဆ်းကပ်မာဂ်,လူင်ယိုင်းသို,ငပ်းငုဆ်းဝါဆ်းဂိုးဆ်. ဂိုတ်းဂိုးဂူဆ်းဝါဆ်းဂူဆ်းမိုင်းလိဝ်းယူ,သပ်းဆ်းဝါဆ်း ဂိုး ဂျူဂူဆ်းမွဂ်း 2,000 လိပိုဆ်.ပို,ပိတ်းဂျါဆ်းယေးလပ်းဂပ်,သေ ပါးဂျါပိုင်းဂျါမီးတီးလွတ်းဖေးခိဆ် ယူ,သပ်း ထွမ်းဂိုမ်းဂွမ်းဝါဆ်း၊ စိင်းယူ,ယပ်။ ပေးဆပ်.ဂျူဂူဆ်းပါးဖေးသိုဂ်,ငလး ဂူဆ်းပါးဖေးသိုဂ်း မို,မိုဝ်းလိပ် ဂျါမီးဂဆ်လါတီးလိုင် ဂိုတ်းဂိုးဂျူဂူဆ်းပါးဖေးသိုဂ်းမိုဝ်းလိပ်ခိုဆ်းထိုင် 6,000 ပါယူ,ယပ်။ ဂူဆ်းပါးဖေးသိုဂ်း ဂျါမီးဂိုဂ်း ဂျါဆ်းယေးတီးယူ,တဆ်းသပ်းလိဝ်းဆ်. လိပိုဆ်.ပို,ပိတ်းဝိ.ဂျါဆ်းယေး ဂိုး ဆါးသူဆ် လပ်းဂပ်,ပါးသေ. ဂျါမီးယပ်. ငလး ထူပ်းတါင်းယာပ်,ပခိုတ်,ဂပ်.ဂိဆ်း လူင်,တါင်းလွ်းထိမ်တေ.တေ။ ဂျါမီးဂိုဆ်း လိထုဂ်, ကိုတ်း ဂုပ်း ပိတ်း 14 လင်သေ ဂိုတ်းဂိုးလုဂ်းဂိုဆ်း 1,250 ဂေ.ကမ်,လါင်းခပ်းဂိုဆ်းကပ် တါင်းဂျူ. တါင်းမေ့သင်ယပ်။ တင်း ငတ, ဝမ်းထိ 01/11/2015 မးဆ်. သိုက်မာဆ်းဂျါမီးတါင်းကမ်,ပဆ်ဂူဆ်းငလးရူတ်./ဂါး ဂျါ,မးခပ်းလုဂ်း ပါင်သပ်း ဂူဆ်းပါးဖေးသိုဂ်းတီးဂိုးပာယပ်။



ပၤသၢ်းဂူၤဆးပၤးလးသိုၣ်း တီးဝတ်.ဂၢ်းပၤ ငးဝိးမိုၣ်းသူး

ဂၢ်.ငၢ်းသုၣ်ဆၢ,လီၤဂူၤဆးလိၣ်းတီးဂၢ်းခးတိုၣ်ဆးငးသ.ငးလွၣ်းသိုၣ်းမၢၤဆးခၢၤခိတ်.သိုၣ်းခၢ်; ဆးခးလိၣ်းကဆၢ ပၤ,တီး, မ့ၤသုၣ် လိၣ်းတီး/တၢ်.သိုၣ်းလိၣ်းတီးဂၢ်းဂၢ်းသေ ကၢ်တၢ်ငးတုၣ်.ဂိၢ်ဆးယၢ်,ခိတ်,ပူၤ.သ့ၤဂူၤဆးမိုၣ်း ဆဆၢ.ယူၤ,။ ငး,ပျီ,တေၤ,တၢ်လီၤဂုၢ်.ပုၤဆးပၤငးတိုၣ်း၊ လွၣ်းဂူၤဆးမိုၣ်းဂၢ်းဂိၢ်ဂျီၤဆးယေး တီးယူၤ, တဆး သၢ်း ငးလ; လွၣ်းပူၤဆၢ.ပိၤဆၢ.တၢ်မုၢ်ဆးယၢ်.။ ပၤတိုၣ်းဆိ.ပိတ်,ပိတ်;ဆးတိုၣ်း; ကဆၢဂ့ၢ်.ဝးခၢ်. ဂၢၤဆၢ ငးယီၤဆၢ ဆိဆဆၢ. သေ လီၤ.လိၣ်းငးခၢ်; လူၣ်ပွၣ်လိၣ်းမၢၤဆး ငး,ပျီ,တေၤ, ကမ်,သုၣ်ဆၢလိၣ် တၢ်,ကုၢ်,ကုၢ်: ငး; ခိလွၣ်းသုၣ်.ယုၣ်; ပၤတိုၣ်းဂးဂျီၤဝဲ၊ ဂူၤလိၣ်းပိၤဆၢ ပိတ်;တၢ်,ကၢ်လီၤသိုၣ်းဂၢ်းဂၢ်းလၢ်းခိတ်: ဆဆၢ.ဂူၤလိၣ်း။

ဂၢ်.ငၢ်းသုၣ်ဆၢ,လီၤဂူၤဆးလိၣ်းတီးဂၢ်းခး တိုၣ်းသုၣ်ဆးဂ့ၢ်တူၣ်,ဝူၣ်လုၤခးပၤ. ကွၢ်,ထတ်းသၢ်းဂီၤ.ငး လွၣ်းလူၣ် ပွၣ်လိၣ်းမၢၤဆး ငး,ပျီ,တေၤ,ကၢ်သိုၣ်းပူၤဆၢ.ပိၤဆၢ လိၣ်းဆိ.သေ ဂ့ၢ်ဂိုၢ်းယၢ်.ဝိ.လွၣ်းဂၢ်.ထိမ်ခၢ်.ဂၢၤဆၢလွၣ်း ငးယီၤဆၢတေၤ,ထိုင် ငး,ပျီ,တေၤ, ပေးဂိုၢ်းယုတ်းပိတ်;လွၣ်းပိတ်,ဆးသိုၣ်းတိုၣ်းတေးဂူၤဆးလၢ်းခိတ်: ဆးလိၣ်း မိုၣ်းဂူၤမုၢ်တုၣ် ဆိ.ယူၤ,။

**ဂူၤလိၣ်းလွၣ်းဂူၤဆးမိုၣ်းလီၤဂုၢ်.မၢတ်,လိၣ်း ဖွၣ်းသိုၣ်းမၢၤဆးလေၤ,တိုၣ်း**

ဝဆးထိ	လွၣ်းဂူၤဆးမိုၣ်းမၢတ်,လိၣ်း	ကွၢ်းတီး	ဂူၤလိၣ်း
-------	----------------------------	----------	----------

<p>26/10/2015 ခင်းယာမ်း 10 မူင်းဂင်ခွဲ</p>	<p>ဂူခင်းဝါခင်းကယု 53 ပီ ထုဂ်,သိုဂ်းမာခင်းယိုဝ်း သေလံးဂုပ်.မတ်,လိပ်း တီးခိခိ</p>	<p>ဝါခင်းဂုင်းခိမ် ဂိုင်း,ဂိုမ်းပု ငဝးဝိင်းမိုင်းသူး</p>	<p>လုင်းပွဲး ဂေ.လံးပံးပေး သိုဂ်း သေ.ဂုမ်း; တီးပင် သင်းဂူခင်းပံးပေးသိုဂ်း ဂိုမ်းပု။ ဖွင်းလုး သိုဂ်း မာခင်း ယိုဝ်းခခိ.မခင်း ပွဂ်; ခိုခင်းသူ,လုင်းသူခိဂိုး ခေး။ လုးမာဂ်, ဂွင်းသွင် လုဂ်းတီး ခိခိမခင်း။ လုင်း ပွဲးဂုပ်.ဂါခိယုတ်းယု တီး ဂုမ်းယု ဝါခင်းဂိုး။</p>
<p>26/10/2015</p>	<p>လဂ်,မာဂ်,တိုဝ်.လုးဂူခင်း ဝါခင်းကယု 25 တီး တွင်.၊ ဂိုမ်းဂူခင်းသမ် လင် လံးလုဂ်ယုခိ.မာဂ်,</p>	<p>ဝါခင်းမူလု,တေ, ဂိုင်း,ဝိင်းဂပ်, ငဝးဝိင်းမိုင်းခွင်</p>	<p>လံးကင်း တိုဂ်.ဂုတင်း လိခင်း ပံးမာဂ်,ကခိ သိုဂ်း မာခင်းယိုဝ်း ခပ်ခင်းဝါခင်း၊ ဂူလုးဂုး လဂ်,မာဂ်, တိုဝ်. လုးတီးတွင်. သေ ခွခင်း ကပ်,လုတ်း။ မခင်း လံး လံးထုဂ်,ကပ် ဂုးယုတ်း ယု တူဝ်တီး ဂုမ်းယု မိုင်းခွင် ဝခင်း ထိ 27/10/ 2015</p>
<p>ဝခင်းထိ 28/10/2015</p>	<p>သိုဂ်းမာခင်းယိုဝ်းမာဂ်,လုင် (120mm) ဂိုတ်းဂိုးခင်း ယိုင်း ကယု 40 ဂေ. 1 ငလးကွခိ,ယိုင်းကယု 5 ခုပ်, ဂေ. 1။ ဂိုမ်းဂူခင်း သွင်လင် တင်းဂုတ်း/ဂုး ခိုင်းလမ်းလုဂ်</p>	<p>ဝါခင်းဂိုး ပွဂ်. 1 ငဝး ဝိင်း ငဂ,သီ, (ဂေးသီး)</p>	<p>သိုဂ်းမာခင်းယိုဝ်းမာဂ်,လုင် ခပ်ဝါခင်းဂိုး ဖွင်းဂူခင်း ဝါခင်း မွဂ်; 200 ခွခင်းတုမ် ဂခိ သုင်သိုဝ်းပွဲးကွဂ်,ဝု, တီးဝတ်.။ မာဂ်,လုင်တုဂ်း လုင်းဂိုမ်းဝတ်.ငလးဂုမ်း ဂိုမ်းသေတိုဝ်.လုး ဂိုမ်း သွင်လင် ကခိခင်းဂိုင်း ငလးလုဂ်;ကွခိ,ယိုင်းမခင်း ခင်း ခင်းဂုမ်းခပ် တိုဂ်. ခွခင်းလမ်း။ ခင်းဂိုင်း လံးတိုဝ်.လုးလဂ်, မာဂ်, တီးခေးဖာဂ်, သေ ခင်း</p>

			ဂွမ်ခါင်လုးလၢၣ်,မၢၣ်, တီးဂျုၣ်တင်း ခၢယု,ယၢဝ်။
--	--	--	--

**ဂျုၣ်ဂူၣ်ခိးပံးပေးသိုၣ်းလးကွင်းတီးပၢင်သၢင်းဂူၣ်ခိးပံးပေးသိုၣ်း ယုၣ်ခိးမၢၣ်ပိုတ်,ဆးသိုၣ်းခိးလိၣ်တီး  
ပွတ်းဂၢင် တင်းတေ, ဝခိးထံ 06/10/2015**

ပၢင်သၢင်းဂူၣ်ခိးပံးပေးသိုၣ်းယၢမ်းလိၣ်	ဂျုၣ်ဆပ်.	ဝါခိးဂူၣ်ခိး ကဆိဂူၣ်ခိးဝါခိးလိၣ်ပံးပေးကွၢ်,
ဝါခိးသေၤ, ငလးဝိးမိုၣ်းသူး	1,900	22 ဝါခိး (ဂျုၣ်မးပး ဝါခိးလုၣ်, ဂုၣ်ခိးဝိး, မိုၣ်းကၢၣ်, ဂုၣ်လၢမ်, ဝါခိးခိၣ်, ဝါခိးဂိုၢ်း, ဝါခိးထမ်, ဝါခိးညး, ခမ်.ပၤမုၣ်, ခမ်.သုၣ်မး, ဃးဂိး)
ခိးဝိးမိုၣ်းသူး - ဝတ်.ဂျုၣ်မးယိၣ် - ညးဝိးလၢခိး - ပွၣ်. 1 ပွၣ်.တေ,	480	
တီးဝါခိးဂိုၢ်းပၤ ငလးဝိးမိုၣ်းသူး - ဝတ်.ဂိုၢ်းပၤ	1,300	
တီးငလးဝိးမိုၣ်းခွၢ် - ဝတ်.မိၣ်,ဂလးယၢခိး,ကွၢ်,	280	
တူယး	150	ဝါခိးလိၣ်ယု,ဂိုၢ်းဂုၣ်မး
ဂိးလိၣ်ခိး ဝါခိးဝါ ခုမ်,ပၢင်, ဂေးသီး, ပၢင်လေၤ.	မွၢ်; 2,000	ဝါခိးဂိုၢ်း
<b>ဂျုၣ်မးတင်းမူတ်း</b>	<b>6,110</b>	

